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Justizia Ministerioak ez duela ezer jaso dio Fungairiño fiskalak

Frantziako agintariek
Espainiari oraindik ez

diote eskatu Unai Parot
Parisera eramateko,
‘komando ibiltariaren’

aferan deklaratu dezan.

Entzutegi Nazionaleko

fiskalak esan du traslado

eskaera ez déla oraindik

Justizia Ministeriora iritsi,
eta helduko balitz ere

Fiskaltza kontra agertuko
litzatekeela.

MADRIL

Pariseko Auzitegi Korrekzio-

nalak joan den ostegunean agin-
du zuen Espainian kartzeleratuta

dagoen Unai Paroten agerraldia.
‘Komando ibiltaria’ edo ‘Argala
komandoaren’ aferan auzipetuek
—Francisco Mujika Garmendia,
José Mari Arregi Erostarbe, Do-

mingo Aizpurua Aizpuru, Jakes

Esnal, Jon Parot, Frederic Haran-

boure eta José Otsoantesana—

Parot bertan egoteaexigitu zuten,

sumarioak jasotzen dituen bere

deklarazioak torturapekoak eta

baliogabeak direla argudiatuta.
Abokatuekere ezinbestekotzat jo
dute Paroten deklarazioa. Jean

Ives Monfort epaimahaiburuak
datorren ostiralerako deitu du Pa-

rot, baina agerraldia ziurtatu ar-

tean auzipetuekez dute epaigelan
egoterik onartzen, eta beraiek eta

abokaturik gabe burutu dirá

epaiketaren lehenengo bi saioak.

Dena den, Frantziako aginta-
riek ez diote oraindik Espainiari
trasladorako eskaera egin. Mon-

fort epaileak fiskalari eskatu zion

Unai Parot datorren ostiralean

epaiketan egoteko «ahal den guz-

tia» egiteko. Eduardo Fungairi-
ño, Entzutegi Nazionaleko fis-

kalak adierazi duenez ordea, es-

onespena eman behar dute. Parot

aste baten buruan Parisera tras-

ladatzea beraz, ezinezkoa da fís-

kalaren esanetan.

Espainia eta Frantziaren ar-

tean ez dagoela elkarrekiko la-

guntzarik argudiatzen du baita

ere Fungairiñok, «bost aldiz bai-

no gehiagotan esan die ezetz gure

eskariei edota erantzun ere ez die

egin». Pariseko Auzitegi Ko-

rrekzionalak Paroten deklara-

zioak beharrezkotzat jotzen badu

bi alternatiba dituela esan zuen

fiskalak, «hemen burutu diren

epaiketetan Parotek egin dituen

deklarazioak irakurri, edota gal-
deketa batzorde bat Espainiaratu
deklarazioa har diezaion».

Eduardo Fungairino, Entzutegi Nazionaleko fiskaia.

kaera hori oraindik ez da iritsi

Justizia Ministeriora. Iritsiko

balitz ere, Fiskaltza Parot Pari-

sera eramatearen kontrako ager-
tuko litzatekeela gaineratu zuen.

FISKALAREN Bi estatúen ar-

USTEZ teko elkarre-
EZINEZKOA DA iagunta.

sun printzipioa ez déla betetzen

eta gainera, Paroten trasladoa

onartuta ere, tramiteak hiru bat

hilabete luzatuko liratekeela ar-

gudiatu zuen atzo Fungairiñok.
JustiziaMinisterioakFrantziaren

eskaerari baiezkoa emanda ere,

Unai Paroten kontrako suma-

rioak zabaldu dituzten Entzutegi
Nazionaleko epaigelek beren
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Egiagarai: «Ardanzak ez du inoiz
ulertu autonomi itunaren esanahia»

DONOSTIA

Juan Manuel Egiagarai Admi-

nistrazio Publikoetarako minis-

troaren esanetan, José Antonio

Ardanza Euskal Autonomi El-

karteko lehendakariak «ez du

inoiz ondo ulertu autonomi hi-

tzarmenak esan nahi zuena, eta

nahastu egin du itun ekonomikoa

Eusko Jaurlaritzako eta nazioko

gobemuen arteko harremanetan

betetzeke dauden transferentzien

arazoarekin». Hori da, Egiaga-
rairen ustez, transferentzien au-

zian Gasteiz eta Madrilek dituz-

ten ezadostasunen «funtsezko»

zergatia, baina arazoa «ulermen

eta elkarrizketaren bidez» kon-

ponduko déla iritzi dio. Juan Manuel Egiagarai

Autonomien Egoerari buruz

joan den astean Senatuan eginda-
ko eztabaidak «autonomien es-

tatua errealitate bat» déla egiaz-
tatzeko eta Senatua lurralde gan-
bara bihurtzeko saiaketa gisa ba-

lio izan zuela adierazi du Egiaga-
raik ‘Panorama’ astekariaren

azken alean. Bere hitzetan,
«1978tik hona aurrerapen ikus-

garria egin da botere politikoaren
edo gastu publikoaren deszen-

tralizazioari dagokionez».
Denbora tarte horretan Sena-

tuak «bérebiziko garrantzia izan

du bigarren irakurketarako gan-

bara bezala, eta Kongresuan
eman ez diren akordioak lortzeko

tokia ere izan da», adierazi du bu-

ruzagi sozialistak.

Senideak Almería eta Cacereseko

espetxeetarantz abiatu da gaur
BILBO

Senideak elkarteko batzor-

de bik Caceres-II eta Almeria-

ko espetxeak bisitatuko di-

tuzte gaur. Senitartekoek

presoen bizi baldintza latzen

iraupena salatu nahi dute. Ho-

rretaz gain, beraien asmoa

aurreko elkarrizketetan agin-
dutakoak betetzen ari diren ala

ez ziurtatzea da.

Senideak elkarteak Cace-

res-II espetxean dauden pre-
soen egoera larritzat jo zuen,

38 eguneko gose grebaren on-

doren bertako arazoek kon-

pondu gabe baitiraute. Cace-

reseko espetxean hiru hilabe-

tetik gora daramate presoek
ziegatik atera gabe, bertako

bizi baldintzen hobekuntza

eskatzeko.

Senideak-ek atzo adierazi

zuen egoera bi horiek ez direla

presoen sakabanaketa politi-
kak eragindako «ikuspegi
krudelaren adibidea baino».

Politika horrek «presoen

kontra eragiten diren irregu-
lartasun eta injustizia andana

ezkutatzen du» salatu zuten

ahaideek.

Presoen etxekoak biltzen

dituen elkarteak gizarte sek-

toreen isiltasun axolagabea
gaitzetsi zuen, honek ahalbi-
deratzen baitu presoen aurka

«zigorgabetasunez» ekitea.

«Presoak beren boronda-

tearen aurka bergizarteratze
ustel baterantz bultzatzeko
ekimenak ezin justifika deza-

ke Ceuta, Salto del Negro,
Puerto de Santa María, Cace-

res, Almería, Fleury edo beste

espetxe batzuetan izan daite-

keen errealitatea ahanztea edo

isiltzea» nabarmendu zuten.

Senideak-en ustez ez du ezer-

tarako balio batzuentzako es-

kuzabaltasuna aipatzea, beste

batzuentzako zigor gogorrez
lagunduta badoa. Gauzek hó-

rrela iraunez gero preso
gehiago eta ondorioz senide

gehiago egongo déla ziurtatu

zuten.

Inkestetan boto oreka ikusita PPrefl

alde bozkatzea eskatu du Feonek

BILBO

Azken inkestek erakusten

duten PSOE eta PPren arteko

alde txikia ikusita, JavierPeo-

nek alderdi eskuindarrari bo-

toa ematea eskatu zuen atzo.

Demascopia enpresaren da-

tuez baliatuz EAEko PPren

idazkari nagusiak bertoko

botoek balantza «PSOEren

iraupenaren ala PPren auke-

raren» alde eramateko ga-
rrantzia izango dutela azpi-
marratu zuen.

Peón PSOE eta alderdi

abertzaleen arteko batasunak

gehiengoa osatzerik ez dau-

kala utzi zuen agerian. «Ho-

nek gogoeta egitera bultzatu

behar ditu orain arte aukera

abertzaleen alde bozkatu du-

ten hautesleak, herri honen-

tzako gauzarik onenazela uste

zuten arren PSOEk EAJren

etengabeko laguntza biltzen

zuela ikusi dutelako, eta orain

EErena ere bai». Hauteskun-

deen data zehaztuta ez dagoen
arren, Aznarren alderdiak
botoa eskatzen dihardu.

Egungo Gobemuak Kantau-

riko itsasertzean eta Ardatz

Atlantiarrean kalteak eragin
dituela aipatu du arrazoi gisa

beretzat botoa eskatzeko.

Frantziako hauteskundeen
islada hartuta, PP ere ziur da-

go sozialisten porrotaz. «Ba-

koitzak galdetu behar dio bere

buruari nork nahi duen gober-
natzea hurrengo lau urteotan:
azken 12 urteetan gobernatu
dutenak ala Frantziaren bul'

tzada adoretsua jaso duen be-

launaldi demokratiko berfl

baten proiektu politikoak»
galdetu zuen PPk.

Herri Batasuna: «Adiskidekeriaz

egiten da Bilbon lanen kontzesioa»

BILBO

Bilboko Udalak «adiski-

dekeria» erabiliz egiten di-

tuela zenbait udal lanen kon-

tzesioa uste du HBk, eta «la-

rria eta eskandalagarria» ger-
tatzen ari dela. Kepa Ibaiba-

rriaga Bilboko HBko zinego-
tziak idatzi bat igorri dio bere

alderdiaren izenean Josu Or-

tuondo alkateari Sagarretxe
S.A. enpresari egin zaion kon-

tzesioa salatuz, «kasik 11 mi-

lioi pezetako bi lan modu zu-

zenean kontratatu direlako».

Juan Manuel Corbera ager-
tzen da aipatu enpresaren or-

dezkari modura, eta HBko zi'

negotziak atzo azaldu zueneZ,

«jendaurrean ezaguna da % v

zon honek Rafael Aurrekoe'

txea, Udaleko Lan eta Zerbi'
tzuen zuzendariarekin duefl

adiskidetasun eta auzokide '

tasuna». Adjudikazioak egin

zirenean Sagarretxe enpresak
ez zuela bere izena Gizaríe

Segurantzan emana eta ezta

Kontratisten erregistroan efe

azaldu zuen Kepa Ibaibarria'

,gak. Legez kontra jokatu due'

la beraz, eta erantzukizun3

EAJrena era badela salatu da

HBk. Rafael Aurrekoetxeare11

dimisioa eskatu du.


